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اشك هور نگاه سينمايي ندارد
 در مقاطعي كارگردان آنقدر سرگرم عواطف مابين مادر و شهيد هاشمي بوده كه فراموش كرده 

بايد به چيدمان درام و پرداخت به شخصيت هاي ديگر هم توجه كند
    افشين عليار

 فيلم اشك هور مانند فيلم اس��فند به شهيد علي هاشمي 
مي پردازد، اما با اين تفاوت كه اش��ك هور مقطع ديگري از 
رشادت هاي آن ش��هيد را روايت مي كند، فيلم سعي دارد 
نحوه شهادت علي هاش��مي را نش��ان بدهد و او به عنوان 
فرمانده در فاصله چند روز به پايان جنگ آخرين نفري بوده 
كه مقر فرماندهي در مجنون را ترك مي كند و كسي حتي 
هم رزمش خبري از نحوه ش��هادت او ندارد و حتي خانواده 
شهيد و همرزمان او در اين تصور هستند كه علي هاشمي 

توسط عراقي ها اسير شده است. 
در اشك هور بيشتر از اينكه عمليات و جنگ ببينيم، نقش 
خانواده به خصوص مادر پر رنگ تر است، به همين دليل با 
يك اثر ملودرام مواجهيم كه قص��د دارد مخاطب را متأثر 
از احساس��ات كند. مه��دي جعفري به عن��وان كارگردان 
در فيلم هاي قبلي اش هم توانس��ته چنين تأثيري را روي 
مخاطب بگذارد. يدو يا 23 نف��ر فيلم هايي بودند كه چنين 
حسي را به تماشاگر منتقل مي كردند و در اشك هور نقش 
مادر و انتظار نقطه عطف فيلم اس��ت، اگر چه در آثار ديگر 
مانند ايس��تاده در غبار، آباجان يا ويلايي ها به اين مضمون 
پرداخت شده، اما در اشك هور انتظار مادر به عنوان عنصر 
اصلي فيلم ق��رار گرفته و كارگ��ردان با بهره گي��ري كه از 
ملودرام داشته توانس��ته تا حدي اين مادر را به شخصيت 
تبديل كند، اما نكته اي كه در فيلم رعايت نمي ش��ود حد و 
مرز هاي سينمايي اس��ت. گمان بر اينكه انگار فيلم حاصل 
كوچك  ش��ده اي از يك س��ريال اس��ت به همين جهت در 
مقاطعي كارگردان آنقدر س��رگرم عواط��ف مابين مادر و 
شهيد هاشمي بوده كه فراموش كرده بايد به چيدمان درام 
و پرداخت به ش��خصيت هاي ديگر هم توج��ه كند. همين 

عدم توجه در بخش هاي بسياري از فيلم ارتباط مادر و فرزند 
را دچار خدشه كرده اس��ت. اصرار كارگردان به برانگيختن 
احساسات تماش��اگر متقاعد كننده نيس��ت، چراكه ديگر 
شخصيت ها را فراموش كرده است؛ يعني بهتر بود كارگردان 
محوريت فيلمش را گسترش مي داد. در نسخه كنوني هيچ 
كدام از آدم هاي فيلم نه همسر شهيد، نه پسرش و نه برادرش 
به شكلي منسجم به شخصيت تبديل نمي شوند و كارگردان 
سعي كرده با پرداخت كليشه اي همان تصوير هميشگي را 
از ارتباط شهيد با مادر نشان بدهد. فارغ از ذره اي تفاوت در 
نوع پرداختن به شخصيت علي هاشمي و مادرش، مادري كه 
شهادت فرزندش را باور نمي كند و به انتظار بازگشت اوست، 
هر چقدر هم موقعيت احساسي ساخته شود، اما موقعيت 

واقع گرايانه پديد نيامده است. 
احساس مي شود در اشك هور با فقدان فيلمنامه مواجهيم، 
بنابراين بستر سازي مناسبي براي گس��ترش ايده صورت 
نگرفته تا حدي كه فيلم در بعضي از سكانس ها مي تواند يك 
كليپ سفارشي باشد، به اين دليل كه فيلم نگاه سينمايي 
ندارد. عدم تمركز در پرداخ��ت صريح تر به موضوع و اينكه 
نبوغ بكري صورت بگي��رد در فيلم وجود ن��دارد، جز چند 
ديالوگ و سكانس هاي احساسي مانند واكس زدن پوتين 
توسط مادر يا شنيدن خبر شهادت و آن كلوزآپي كه از مادر 
گرفته مي شود كه منجر به فلاش بك و مرور خاطرات مادر با 

فرزند شهيدش مي شود. 
به نظر مي رس��د اش��ك هور در قالب سريال ش��ايد بتواند 
حرف هاي جديدي بزن��د، اما در فيلم س��ينمايي اش همه 
چيز تحت تأثير عواطفي است كه روي پرده سينما جواب 
نمي دهد. بازي رؤيا افشار در نقش مادر شهيد علي هاشمي 

مثل هميشه درخشندگي خاصي را به همراه دارد. 

تهيه كننده »حسينيه معلي«:
متناسب با اهدافمان از مداحان دعوت مي كنيم

تهيه كننده »حس�ينيه معلي« با بي�ان اينكه اي�ن برنامه 
فراتر از آن چيزي كه فكر مي كرده، بازخورد داش�ته است، 
مي گويد: ما ي�ك حس�ينيه و هيئت تلويزيوني هس�تيم 
و باي�د براس�اس قواع�د و اس�تانداردهاي برنامه س�ازي 
تلويزيوني پيش برويم. اين مهم است كه به چه محتواهايي 
بپردازيم تا متناس�ب با اين اهداف از مداحان دعوت كنيم. 
سعيد س��تودگان � تهيه كننده برنامه »حس��ينيه معلي« � با 
اشاره به ويژگي هاي فصل جديد اين برنامه كه همراه با شادي 
و ايام شعبان و خشنودي و س��رور ماه مبارك رمضان است، به 
ايس��نا گفت: در اين فصل به آيين هاي شاد بين المللي محبان 
اهل بيت)ع( در سراس��ر جهان مي پردازيم و با پررنگ تر كردن 
موضوعات ناب مقاومت و دهه فجري، برنامه اي ش��اد را روي 
آنتن مي بريم.  وي مهم ترين ويژگي اين فصل را ترجمه برنامه 
به پنج زبان مختلف دانست و افزود: با توجه به استقبال گسترده 
كشورهاي لبنان، پاكستان و تركيه از فصول گذشته »حسينيه 
معلي«، همزمان با پخش آن از شبكه 3 و قرآن سيما، اين برنامه 

به زبان هاي انگليسي، عربي، اردو و تركي نيز ترجمه مي شود 
تا از ش��بكه هاي مختلف خارجي پخش  مي شود.  ستودگان با 
اشاره به داوران اين فصل گفت: اين فصل با حضور داوراني چون 
محمدرضا طاهري، سيدرضا نريماني، حسين سيب سرخي و 
مهدي سلحش��ور روي آنتن مي رود. همچنين، حجت الاسلام 
شهاب مرادي براي اولين بار به عنوان كارشناس مذهبي در اين 

برنامه حضور دارد.  
تهيه كننده »حسينيه معلي« با اعتقاد بر اينكه ما يك حسينيه 
و هيئت تلويزيوني هستيم و بايد براساس قواعد و استانداردهاي 
برنامه سازي تلويزيوني پيش برويم، يادآور شد: اين مهم است كه 
به چه محتواهايي بپردازيم تا متناسب با اين اهداف از مداحان 
دعوت كنيم.  ستودگان با نگاهي به آنچه تاكنون در »حسينه 
معلي« گذشته و مسيري كه طي كرده  است، مي گويد: اين مسير 
را تحت عنايت حضرت سيدالشهدا و اهل بيت)ع( شروع كرده ايم 
و تلاش مي كنيم در هر فصل با نوآوري و خلاقيت همراه باشيم 
و با احترام به نظرهاي مختلف به كارمان ادامه مي دهيم.  اين 
تهيه كننده درباره بازخورد »حسينيه معلي« از سوي مخاطبان 
گفت: تاكنون شش فصل »حسينيه معلي« پخش شده و مردم 
خيلي به ما لطف داش��ته اند و برنامه بس��يار فراتر از آن چيزي 
كه فك��ر مي كرده ايم، بازخورد داشته اس��ت. اي��ن توفيق را از 
اهل بيت)ع( گرفته ايم و پيوند قلبي مردم و ائمه معصومين ما 
را به اين توفيق رسانده و همه اينها از نور و عنايت و بركت امام 
حسين)ع( است.  فصل جديد »حس��ينيه معلي« به مناسبت 
اعياد شعبانيه از ۱۱ بهمن ماه  آغاز شده و به مدت ۱۵ شب )تا 

نيمه شعبان( روي آنتن شبكه 3 سيما مي رود.

 چالش منتقدان و خبرنگاران 
با صداي بد برج ميلاد

    تلویزیون

     نقد فیلم

    جواد محرمي
صداي بد سالن محل برگزاري اكران هاي ويژه 
رسانه در برج ميلاد سبب شده برخي مخاطبان 
جدي جشنواره از ميان صنف منتقدان و رسانه 
امسال قيد تماشاي فيلم ها در اين سالن را بزنند و 
سعي كنند فيلم ها را در سالن هاي باكيفيت تري 

به تماشا بنشينند. 
خيلي عجيب است كه برگزار كنندگان جشنواره 
فيلم فجر دست كم پس از اين همه سال به اين 
نتيجه نرسيده اند كه اساساً سالن برج ميلاد به 
دليل نوع ساخت و سيستم صوتي، كف كيفيت 

نمايش يك فيلم سينمايي را ندارد. 
فيلم هاي در حال اكران در سينماي رسانه چهل 
و سومين جش��نواره فيلم فجر با بدترين كيفيت 
صداي ممكن در حال نمايش براي صنف خبرنگار 
و منتقدان است و امروز در حالي اولين سانس اكران 
اين سالن به فيلم موسي كليم الله ابراهيم حاتمي كيا 
اختصاص دارد كه از حالا مي توان پيش بيني كرد 
اين فيلمساز برجسته كشورمان در نشست خبري 
به شدت از صداي سالن انتقاد كند. موضوعي كه 
البته از سوي اغلب عوامل فيلم ها مطرح شده، اما 
اين اعتراض از سوي حاتمي كيا بيش از همه قابل 
پيش بيني است، چراكه او در اين دوره از جشنواره 
با فيلمي حضور دارد كه كيفيت فني و تكنولوژيك 
در آن حرف اول را مي زند و تماشاي آن در سالني 
كه صدا تقريباً در آن محلي از اعراب ندارد، مي تواند 

به شدت عصبي كننده باشد. 
اما در ششمين روز از برگزاري جشنواره فيلم فجر 
در سالن برج ميلاد در اولين سانس فيلم كمدي 
كفايت مذاكرات با حضور سهيل موفق كارگردان، 
ابراهيم عامري��ان تهيه كنن��ده، حمزه صالحي 
نويسنده، روزبه رايگا مدير فيلمبرداري، سعيد 
هنرمند طراح صحنه، مهران غفوريان، محسن 
كيايي، ايمان صف��ا، رؤيا ميرعلمي و محمدرضا 

داوودنژاد بازيگران فيلم برگزار شد. 
   اگر بي ادبي ديديد، معذرت مي خواهم

ابراهيم عامريان درباره ش��وخي هاي زشت اين 
فيلم عنوان كرد: ما كلمات بی ادبانه ای در فيلم 
نديديم و اگر مي ديديم ، حتماً حذف مي كرديم. 
خيلي وقت است تلاش مي كنم فيلم هايي بسازيم 
كه ش��وخي بد نداشته باش��ند. اگر چيزي بوده 
از ش��ما عذرخواهي مي كنم و در اكران عمومي 

اصلاح خواهيم كرد. 

عامريان توضيح داد: م��ن در اينجا خودم هم به 
فيلمم نخنديدم، زيرا صداي سالن خيلي بد بود. 
من فيلم را در سالن هاي ديگر با مردم ديده ام و 

واكنش ها خيلي خوب بوده است. 
   جاي كمدي در جشنواره فجر نيست

وي در ادامه در واكنش به نقدها گفت: شما نقد 
كنيد و ما ياد مي گيريم و هيچ ايرادي ندارد. به 
عقيده من جاي فيلم كمدي در جشنواره فيلم 
فجر نيست، اما خودتان مي دانيد كه براي اكران 
نوروزي مي گوين��د كه فيلم بايد در جش��نواره 
حضور داشته باشد. فيلم  كمدي لزومي ندارد كه 
به سينما كمك كند و اين  مسئله را به فيلم هاي 
اجتماعي مي سپاريم. ما دوست داريم سينماها با 

فروش فيلم هاي كمدي رونق پيدا كنند. 
در ادامه مهران غفوريان درباره س��ينماي كمدي 
ايران عنوان كرد: س��ينماي كمدي در مقايس��ه 
با ژانره��اي ديگر در اي��ران عمق پيدا نك��رد، زيرا 
محدوديت هاي ما در سينماي كمدي خيلي زياد 
اس��ت. ما با وجود همه خطوط قرمز تلاش��مان را 
مي كنيم كه كمدي بس��ازيم. اين نكته را مدنظر 
داشته باشيد كه نمي توانيم با مشاغل و برخي افراد 
خاص شوخي كنيم. صادقانه مي گويم كه همه هدف 
ما خوشحالي مردم است.  وي افزود: من خودم خيلي 
از حرف هاي زشت در فيلم پرهيز مي كنم و خيلي 
ممنونم از آقاي عامريان كه گفتند اگر نكته اي باشد 

در اكران عمومي فيلم اصلاح مي شود. 
روزبه رايگا نيز درباره فيلمبرداري اثر عنوان كرد: در 
پيش توليد سعي كرديم روايت فيلم درست باشد و 
از چيزهاي عجيب و غريب پرهيز كنيم. همچنين 
از پلان هاي متنوع نيز خيلي استفاده كرديم، چراكه 

آقاي موفق تأكيد داشتند ريتم فيلم حفظ شود. 

محسن كيايي، بازيگر فيلم هم خاطرنشان كرد: 
 اي كاش با وجود اينك��ه فيلم ما ۱۰ صبح اكران 
شد، باز هم س��الن پر مي ش��د، مانند سال هاي 
پيش كه م��ا براي فيلم هاي جش��نواره در صف 
مي ايس��تاديم. اگر فيلم هاي كم��دي نبودند، 
سينماها يكي يكي تعطيل مي شدند.  وي تأكيد 
كرد: اجرا دغدغه من نيست. فضاي كار هنري در 
هر حوزه اي براي من جذاب است و سعي خودم را 

مي كنم كارم را به درستي انجام دهم. 
   فكر كرده ايد در هاليوود نشسته ايد؟

در ادامه داوودنژاد گفت: دوستاني كه نقد مي كنند 
فكر كرده اند در هاليوود نشسته اند! فيلم كمدي 
در ايران بايد از هزار لايه بگذرد و راحت نيس��ت 
كه اين فيلم ها را به جش��نواره برسانيم. در اين 
فيلم  حرف و حركت مستهجني وجود ندارد. من 
اصلاً ناراحت نيستم كه در اين فيلم حضور دارم و 

خيلي هم خوشحالم. 
عامريان نيز بيان كرد: قطعاً ما س��عي مي كنيم 
كمدي هايمان را به سليقه شما نزديك تر كنيم. 

در ادامه سهيل موفق عنوان كرد: مسير فيلمسازي 
من مشخص است و سال ها براي خانواده ها و كودكان 
فيلم ساخته ام. زماني كه فيلمنامه را مي خواندم و 
فيلم را مي ساختم، متوجه نكته بدي نشدم. سعي 
مي كنم به احترام خانواده از شوخي هاي دم دستي 
و زشت پرهيز كنم. چيزي را كه براي خانواده خودم 
نمي پس��ندم براي خانواده مخاطبان هم نش��ان 
نمي دهم. ما فيلم مان را با احترام به جشنواره ارائه 

كرديم و قبول شد. اين اتفاق جرم  نيست. 
حمزه صالحي بيان كرد: من خودم خيلي دوست 
دارم فيلم اجتماعي بنويسم و يك كار اجتماعي 
هم نوشته ام، اما آقاي عامريان مي گويند بگذار 
براي بعد. س��ينما خيلي با اجتماع ارتباط دارد. 
خود من درگير يك پرونده كلاهبرداري بودم و 
روزي با مردم يكي از فيلم هايم را در سينما ديدم. 
با خنده مردم واقعاً حالم خوب شد. شرايط مردم 
به نوعي است كه من از س��لامتي ام مي گذارم و 

كمدي مي نويسم  تا حال مردم خوب شود. 
ايمان صفا نيز به اين نكته اشاره كرد كه من در 
سفر بودم و فيلمنامه را خواندم. وقتي برگشتم 
فيلمبرداري را شروع كرديم و تمام تلاشم را كردم 

كه كميت را با كيفيت جبران كنم. 
در ادامه مهران غفوريان عن��وان كرد: ما بايد به 
كمدي فرصت بدهيم. چند سال پيش كمدي 
روحوضي داش��تيم . بعد به آيتم ه��اي كمدي 
رس��يديم. حتماً در اين روند بهتر مي ش��ويم و 

تلاشمان هم در همين مسير است. 
عامريان درب��اره ف��روش فيلم گف��ت: من كار 

كم فروش نمي سازم. 
رؤي��ا ميرعلمي نيز درب��اره ب��ازي در اين فيلم 
خاطرنش��ان ك��رد: وقتي نقش كم��دي به من 
پيشنهاد مي شود خوشحال مي شوم، زيرا سال ها 
در تئاتر تلاش كردم نقش ه��اي مختلف بازي 
كنم. دوست دارم  يك  كمدين خانم باشم كه در 
اين عرصه فعاليت مي كند.  هنرمند طراح صحنه 
فيلم نيز در پايان درب��اره طراحي صحنه فيلم 
عنوان كرد: آقاي عامريان همه  چيز را در اختيار 
طراح قرار مي دهند. ما خانه فيلم را كاملاً بازسازي 

كرديم و يك زيرزمين ساختيم. 

داوودن��ژاد: دوس��تاني كه 
نقد مي كنند فك��ر كرده اند 
در هالي��وود نشس��ته اند! 
فيلم كم��دي در اي��ران بايد 
از هزار لاي��ه بگذرد و راحت 
نيس��ت كه اي��ن فيلم ه��ا را 
ب��ه جش��نواره برس��انيم
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امام على عليه السلام:

مبادا مركب ه�اى آز، تو را 
بتازانن�د و ب�ه پرتگاه هاى 

هلاكت اندازند!

گزيده تحف العقول

 پوستر فيلم سينمايي 
»شمال از جنوب غربي« رونمايي شد

همزمان با برگزاري چهل و سومين 
جش�نواره فيلم فجر، پوستر فيلم 
سينمايي »شمال از جنوب غربي « به 
كارگردان�ي حمي�د زرگرن�ژاد و 
تهيه كنندگي مهدي مددكار با طرحي 
از محمد روح الامين رونمايي ش�د. 
شمال از جنوب غربی محصول بنياد 
فرهنگي روايت فتح و تهيه شده در 
انجمن سينماي انقلاب و دفاع مقدس است و با استقبال مخاطبان 
و منتقدان روبه رو شده است.  در خلاصه داستان آمده: مشكل ما 

اينه كه بايد درد دلامون سربسته بمونه. . .

 اكران مردمي عمار 
و شكست انحصار سينمايي

جشنواره عمار كه از سال ۱3۹۰ با هدف معرفي آثار سينمايي مستقل 
و انقلابي آغاز به كار كرد، به سرعت به يكي از مهم ترين رويدادهاي 
سينمايي كشور تبديل شد. اين جشنواره، به ويژه با تمركز بر سينماي 
مستند و موضوعات اجتماعي، فرصتي را براي نمايش فيلم هايي فراهم 
كرده كه اغلب در رسانه هاي رسمي و سينماهاي دولتي به حاشيه 
رانده مي ش��وند. اكران مردمي به عنوان يكي از دس��تاوردهاي مهم 
جشنواره عمار از دل همين رويداد بيرون آمد و با هدف ايجاد فضايي 
مردمي براي نمايش آثار توانست علاوه بر نمايش فيلم هاي مستقل به 

مبارزه با انحصار رسانه اي و سينماي دولتي بپردازد. 
جشنواره عمار از همان ابتدا با رويكردي مستقل و مردمي، سعي در 
بازتعريف مفاهيم سينمايي در ايران داشت و به تدريج با گسترش 
فعاليت هاي خود، تبديل به يك جريان سينمايي با هويت خاص 
ش��د. اين رويداد نه تنها ب��ه معرفي آثار با مضامي��ن اجتماعي و 
انقلابي پرداخته است، بلكه با توجه به محدوديت هاي موجود در 
عرصه سينماي رسمي به فضايي براي گفت وگوي فرهنگي ميان 

سينماگران و مردم تبديل شده است. 
اكران مردمي عمار نه تنها يك روش جديد در نمايش فيلم هاست، بلكه 
يك حركت اجتماعي و انقلابي است كه از دل مردم و براي مردم شكل 
گرفته است. اين رويكرد با بازگشت به ريشه هاي دهه ۶۰ با استفاده 
از ظرفيت هاي س��اده و مردمي مانند آپارات ها و به ويژه در مواجهه 
با كم كاري رسانه هاي رسمي، در دهه ۹۰ با توليد مستندهايي كه 
رسانه هاي رسمي حاضر به پخش آنها نبودند، دوباره جان گرفت و به 
عنوان يك جريان پرقدرت در سينماي انقلاب مطرح و از همان ابتدا به 
صورت خودجوش و غيررسمي آغاز و به تدريج به يك شبكه گسترده تر 
و هدفمندتر تبديل ش��د. اكران مردمي نه تنها فضايي غيررسمي و 
خودجوش براي نمايش فيلم هاي فرهنگي و اجتماعي فراهم كرده، 
بلكه به عنوان يك ابزار در راستاي تحول در سينما و فرهنگ كشور 
عمل كرده است.  سينماهاي دولتي معمولاً تحت تأثير سياست ها 
و چارچوب هاي مشخص هس��تند، اكران مردمي عمار اما برخلاف 
سينماهاي سنتي كه معمولاً وابسته به ظرفيت هاي دولتي يا سازماني 
هستند از ظرفيت مردم و فعالان فرهنگي به عنوان نيرويي مستقل 
و پرانرژي بهره مي برد. اين ش��يوه باعث كاهش هزينه  و دسترسي 
بيشتر مردم به فيلم هايي مي شود كه گاهي در مسيرهاي رسمي و 
دولتي از آنها اجتناب مي شود. به  علاوه، اكران مردمي اين امكان را 
به آثار مستقل و سينماي مستند مي دهد تا در فضايي آزاد و بدون 
محدوديت هاي زماني و مكاني، خود را به تماشاگران معرفي كنند.  اما 
اين تنها بخش اول ماجرا نيست؛ اين جريان به هدف برجسته سازي 
واقعيات اجتماعي و دغدغه هاي مردم در سينماي انقلاب در تلاش 

است تصويري دقيق و صادقانه از جامعه ايران ارائه دهد. 
برخلاف سينماهاي غالب كه گاه تصاويري غيرواقعي و گمراه كننده 
از جامعه مي سازند، اكران مردمي به دنبال بازتاب حقيقت زندگي 
مردم اس��ت و اين ويژگي به آن ارزش ه��اي فرهنگي و اجتماعي 
بي نظيري مي دهد.  البته در مسير اين حركت، چالش هاي بسياري 
نيز وجود دارد؛ مشكلات فني، موانع انحصاري در برخي مناطق، 
و كمبود منابع، اما اين چالش ها هيچ گاه مانع از پيش��رفت اكران 
مردمي نشده است، بلكه به كمك مدل هاي نوين، همچون هم افزايي 
فعاليت هاي استاني و شهرستاني، بسياري از اين مشكلات برطرف 
و اكران مردمي به يك ش��بكه گس��ترده و پويا تبديل شده است.  
فيلم هايي مثل »هنگامه«، »منصور«، »موقعيت مهدي« و »قلب 
رقه« نشان دهنده ظرفيت بيكران اين روش در جذب مخاطب و 
تأثيرگذاري فرهنگي هستند. با فروش  بالا و استقبال گسترده از 
اين آثار، روشن اس��ت كه اكران مردمي نه تنها به يك مدل موفق 
در صنعت سينما تبديل ش��ده، بلكه به شكلي عميق در فرهنگ 
اجتماعي ايران ريشه دوانده اس��ت.  اكران مردمي عمار با در نظر 
گرفتن چالش ها و فرصت هاي پيش رو، به عنوان يك حركت انقلابي 
در سينماي ايران شناخته مي شود كه نه تنها روش هاي توزيع و 
توليد را دگرگون كرده، بلكه فضاي جديدي را براي تجربه و درك 
سينمايي در راستاي اهداف انقلاب اسلامي فراهم كرده است. اين 
حركت، يك گام بزرگ به سمت تغيير ساختارهاي سنتي سينما و 

بازتعريف مفاهيم سينماي اجتماعي در ايران است. 
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»زيبا صدايم كن« يك اقتباس درست در سينما 

    نويد پارسا
مشكل من اين بود كه داستان كتاب براي ۱۵ سال پيش بود و بايد به 
روز مي ش�د. از فرهاد عزيز اجازه گرفتم و او بزرگ منشانه اجازه داد 

داستان را به روز كنيم. 
رس��ول صدرعاملي در نشس��ت رس��انه اي فيلم »زيبا صدايم كن« كه با 
حضور سيدمازيار هاشمي تهيه كننده، آرش صادق بيگي نويسنده، ميلاد 
صدرعاملي نويس��نده، محمدرضا صدرعاملي نويس��نده، ژوليت رضاعي 
و مهران غفوريان بازيگر و كريس��تف رضاعي آهنگساز در چهل وسومين 
جش��نواره فيلم فجر در برج ميلاد برگزار شد، عنوان كرد: پنج سال پيش 
كانون پرورش فكري كتاب آقاي فرهاد حس��ن زاده به ن��ام »زيبا صدايم 
كن« را به من داد. كتاب را خواندم و احساس كردم كه براي ساختن فيلم 
سينمايي بسيار مناسب است.  وي درباره بازنويسي فيلمنامه گفت: مشكل 
من اين بود كه داستان كتاب براي ۱۵ سال پيش بود و بايد به روز مي شد. از 
فرهاد عزيز اجازه گرفتم و او بزرگ منشانه اجازه داد داستان را به روز كنيم.  
اين كارگردان تصريح كرد: متأسفانه چند بار براي نگارش فيلمنامه تلاش 
كرديم، اما به نتيجه نرسيد. يكبار كامپوزيا پرتوي شروع كرد كه كرونا گرفت 
و درگذشت، پس از آن اصغر عبداللهي كار را شروع كرد. او آرش صادق بيگي 
را به من معرفي كرد و از آنجايي كه من، ميلاد و محمدرضا سال ها با هم كار 

مي كنيم، قرار شد اين سه نويسنده با هم فيلمنامه را بنويسند. 
    احياي مرغك كانون برايم مهم  بود

صدرعاملي گفت: از فيلم »شناي پروانه« رفاقتي بين من و مازيار هاشمي 
وجود داشت و او دوس��ت داش��ت كه من فقط اين فيلم را بس��ازم. او به 
پيشكس��وتان خيلي احترام مي گذارد. اراده جمعي كانون و بنياد فارابي 
باعث شد اين فيلم ساخته شود. هر كس هر چيزي را كه مي خواهد، بگويد. 

براي من اين مهم بود كه يك فيلم خوب ساخته و مرغك كانون دوباره احيا 
شود و روي پرده بيايد. تمام  تلاش��مان هم اين بود كه مردم صادقانه اين 

فيلم را از خودشان بدانند. 
مازيار هاش��مي درباره همكاري با اين پروژه گفت: آش��نايي م��ن با آقاي 
صدرعاملي به زماني برمي گردد كه فيل��م »بچه خور« را با محمد كارت كار 
مي كرديم. آقاي صدرعاملي همواره روحيه حمايتگري دارند و اولين بار در 

فيلم »شناي پروانه« با هم آشنا شديم. 
    ورود مادر به قصه

آرش صادق بيگي درباره اقتباس از كتاب توضيح داد: ما اجازه داشتيم كه 
اقتباسي آزاد از رمان داشته باشيم، زيرا با نوجوان جديدي مواجه بوديم و 

اين نوجوان آرزوها و خواسته هاي جديدي داشت. 
ميلاد صدرعاملي گفت: يكي از تفاوت هاي اصلي اين فيلم با كتاب اين بود كه ما 
بايد مادر را وارد قصه مان مي كرديم، زيرا آقاي صدرعاملي دوست داشتند اين اتفاق 

بيفتد. قرار بود اعضاي اين خانواده در پايان فيلم مجدداً دور هم جمع شوند. 
محمدرضا صدرعاملي درباره بدرفتاري جهان بيرون با خسرو در فيلم بيان 
كرد: ما خسرو را به ظاهر مي بينيم كه از آسايشگاه رواني خارج مي شود، 
اما تعمداً دوست داشتيم خسرو رفتارهاي درستي داشته باشد، اما جامعه 

با او رفتار درستي نداشته باشد. 
رسول صدرعاملي در پاسخ به اينكه آيا قرار است ترانه عليدوستي جديدي 
به سينما معرفي كند، گفت: از قبل اين ذهنيت در من وجود ندارد كه من 
ترانه عليدوستي ديگري به سينما معرفي كنم. من بايد بازيگر خوب داشته 
باشم و وقتي بازيگر ۱۵، ۱۶ س��اله مي خواهم معمولاً بازيگر حرفه اي در 
اين سن نداريم.  وي درباره انتخاب بازيگر دختر نوجوان فيلم توضيح داد: 
ژوليت دختر كريستف رضاعي است. ما از حدود 3۰۰ نفر براي اين نقش 
تست گرفتيم و لوكيشن آسايشگاه متعلق به پدربزرگ ژوليت است. زمان 
بازديد از لوكيشن كريستف وقتي ژوليت را صدا كرد، من احساس كردم 

كه خود زيبا از دور به سمتم مي آيد. 
ژوليت رضاعي بيان كرد: اولش خيلي اميد زيادي نداشتم كه انتخاب شوم، 
اما تست دادم. وقتي انتخاب شدم نمي دانستم بايد چه احساسي داشته 
باشم و وقتي كم كم وارد پروژه شدم، خدا را شكر كردم كه چنين موقعيتي 

برايم پيش آمد. 
    چالش فيلمبرداري در خيابان وليعصر)عج(

صدرعامل��ي درباره دش��واري كار در خيابان وليعصر)ع��ج( گفت: توليد 
اين فيلم براي ما شرايط خيلي سختي داشت و ما نمي توانستيم خيابان 
وليعصر)عج( را با دكور بس��ازيم. 7۰ درصد فيلم نماي بيروني بود. البته 
تجربه فيلم »دختري با كفش ه��اي كتاني« نيز به من خيلي كمك كرد. 

تمام بازيگران فيلم هنرور هستند و كنترل برخي از آنها واقعاً سخت بود.
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